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Protokół Nr 34 
z obrad trzydziestej czwartej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 27.09.2013r. 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska - Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Alina Kruk 
5. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
6. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego   - Henryk Pawlina 
7. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku      - Danuta Zawidzka 
8. Kierownik ds. Inwestycji i Zasobów  

Komunalnych w Więcborku    - Piotr Węgrzyn 
9. Kierownik ds. Wodno-Kanalizacyjnych  

i Ciepłownictwa ZGK     - Piotr Łukarski 
10. Kierownik Referatu Rolnictwa, ochrony Środowiska 

i Dróg UM      - Tomasz Fifielski 
11. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania  

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM - Michał Bąk 
12. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Więcborku      - Maria Kołata 
13. Radny Rady Powiatu     - Andrzej Chatłas 
14. Sołtys sołectwa Sypniewo    - Brygida Migawa 
15. Redaktor Krajeńskich Zeszytów Historycznych  - Leszek Skaza 
16. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Lida 
17. Redaktor „Radio Weekend”    - Maciej Bór 
18. Miejska Telewizja Kablowa    - Kamil Zeliński 

W uroczystej części spotkania w obradach uczestniczyli Państwo Beata i Sławomir 
Badziągowscy wraz z synem Kacprem Badziągowskim Mistrzem Europy w Podnoszeniu 
Ciężarów do lat 15 oraz Trener Klubu Sportowego „SOKÓŁ” Wi ęcbork Pan Henryk 
Dueskau, z którego wywodzi się  sportowiec.  
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
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Porządek obrad: 
 
 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Wystąpienie Burmistrza Więcborka i Radnych Rady Miejskiej  

w Więcborku, dotyczące uhonorowania zawodnika Klubu Sportowego „SOKÓŁ” 
Więcbork – Kacpra Badziągowskiego za zdobycie tytułu Mistrza Europu  
w podnoszeniu ciężarów. 

4. Przyjecie protokołu z XXXIII sesji RM. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 
6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Przyjęcie informacji o wynikach uzyskanych na egzaminach końcowych 

przeprowadzonych w szkołach podstawowych i gimnazjach na terenie gminy Więcbork. 
DYSKUSJA 
9. Przyjecie informacji dotyczącej uporządkowania prowadzonych inwestycji  

w ostatnich ośmiu latach , a dotyczących rozprowadzania sieci wodociągowych na terenie 
gminy Więcbork z uwzględnieniem, miedzy innymi, następujących danych: 
a) ilości kilometrów wykonanych sieci wodociągowych w poszczególnych sołectwach ze 
środków budżetu gminy – wartość w złotych, 

b) ilości kilometrów przekazanych w użytkowanie, 
c) ilości kilometrów przekazanych na stan Zakładu Gospodarki Komunalnej – wartość  

w złotych. 
DYSKUSJA 
10. Przyjecie informacji z wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2013 roku. 
DYSKUSJA 
11. Nowe zadania organów gminy w zakresie budowy komunalnych systemów 

gospodarowania odpadami - PREZENTACJA.  
12. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości przy  

ul. Mickiewicza przez Gminę Więcbork. 
13. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości przez Gminę 

Więcbork /Nr 7/5/. 
14. Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork na lata 2013 – 2015. 
15. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżecie Gminy Więcbork na 2013 rok. 
16. Analiza oświadczeń majątkowych złożonych przez kierowników jednostek gminnych. 
17. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013r. 
18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
19. Wolne wnioski i informacje. 
20. Zakończenie 

 
Ad.3 W tym miejscu posiedzenia zrealizowany został punkt dotyczący uhonorowania  
zawodnika Klubu Sportowego „SOKÓL” Więcbork za zdobycie tytułu Mistrza Europy  
w Podnoszeniu Ciężarów do lat 15.  Podziękowania wraz z listami Gratulacyjnymi dla 
Sportowca i jego Rodziców złożone zostały wraz z upominkami przez Burmistrza Więcborka 
Pana Pawła Toczko oraz trzyosobową delegację Rady Miejskiej w osobach Przewodniczącej 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RM p. Beaty Lida, Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  
p. Ireneusza Balcer i Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 
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Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu RM p. Romana 
Mroczkowskiego. 
 
Po zrealizowaniu tego punktu porządku obrad Przewodniczący RM zarządził 
pięciominutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 4 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XXXIII sesji 
został napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie 
wniesiono do niego żadnych uwag. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych  
w  danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod 
głosowanie. 

 
Protokół przyj ęto jednogłośnie 

 
Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
3.09.2013r. – wspólny z Burmistrzem Więcborka udział w spotkaniu z Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Sypniewie.  
7.09.2013r. – udział w Powiatowo – Gminnych dożynkach zorganizowanych w Suchorączku 
gm. Więcbork. 
9.09.2013r. – udział w posiedzeniu Kapituły Zasłużonych dla Powiatu Sępoleńskiego. 
10.09.2013r. – udział w spotkaniu z Dyrektorem Spółki „PROVITA”  
14.09.2013r. – udział w inauguracji Europejskich Dni Dziedzictwa 2013 – nie od razu Polskę 
zbudowano”. Spotkanie miało miejsce w Kościele Parafialnym w Runowie Krajeńskim. 
19.09.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 
23.09.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
24.09.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
25.09.2013r. – udział w posiedzeniu Rady Sołeckiej w Sypniewie. 
 
W omawianym okresie Przewodniczący RM na bieżąco kontrolował przebieg  
i zaawansowanie inwestycji prowadzonych na terenie gminy Więcbork oraz współdziałał  
w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
 
Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami.  
 
2.09.2013r. – uroczyste wręczanie aktów mianowania dla nauczycieli z terenu gminy 
Więcbork, którzy podwyższyli swoje kompetencje. 
7.09.2013r. – udział w Dożynkach Powiatowo-Gminnych w Suchorączku. 
8.09.2013r. – udział we mszy świętej, w Karolewie upamiętniającej osoby pomordowane  
w czasie II wojny światowej na terenie istniejącego tam niegdyś obozu. 
9.09.2013r. – wyjazd do Sądu Rejonowego w Tucholi i udział w rozprawie dotyczącej 
dokumentów na podstawie których jeden z klubów sportowych starał się  o środki od Gminy 
Więcbork na swoją działalność. 
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10.09.2013r. – wspólny ze Skarbnik Gminy wyjazd do Torunia celem podpisania aneksu do 
umowy na inwestycję dotycząca budowy kanalizacji we wsi Witunia. 
14.09.2013r. – rozpoczęcie i wręczanie nagród uczestnikom Biegu Pamięci Karolewo-
Więcbork. W tym samym czasie Burmistrz wziął również udział w spotkaniu, które miało 
miejsce w Kościele Parafialnym w Runowie Krajeńskim, w ramach Europejskiego Dnia 
Dziedzictwa / renowacja Kościoła w Runowie/. 
18.09.2013r. – wyjazd do Nakła w celu zapoznania się z tamtejszym sposobem odbioru  
i segregacji odpadów przy obiektach wielorodzinnych. W wyjeździe Burmistrzowi 
towarzyszył Dyrektor ZGFK Więcbork p. Adam Kubiak oraz Kierownik Referatu UM  
p. Tomasz Fifielski. 
19.09.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 
20.09.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. 
24.09.2013 – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Radny Szymon Grabinski pytał o możliwości montażu znaku ostrzegawczego lub 

samego ostrzeżenia informującego o wyjeździe karetek pogotowia z bazy, gdzie obecnie 
pojazdy te stacjonują tj. posesji p. Szyling. Roślinność rosnąca na poboczu zakrętu  
w lokalizacji o której mowa  powoduje, że widoczność jest bardzo ograniczona i jest duże 
prawdopodobieństwo wystąpienia wypadku. 

2. Radny Stanisław Posieczek w imieniu sołtysa sołectwa Zgniłka monitował w sprawie 
doprowadzenia sieci wodociągowej do posesji znajdujących się na terenie sołectwa 
Runowo Krajeńskie /za torem/ , a konkretnie  do gospodarstw p. Serówka Waldemar, 
Cyman Tomasz, Bąkowski, Domagała Henryk, Wyrwiński Stefan, Bardoński Lechosław. 
Poza tym nie załatwiona pozostała sprawa wodociągu w Jeleniu do posesji   
p Józefa Rakowskiego oraz p. Józefa Urban.  

3. Radny Andrzej Wenda wskazał na konieczność montażu kładki na rowie za którym 
usytuowany jest przystanek autobusowy w Wituni / jadąc od strony Sypniewa, za Firmą 
„Krzysztopol”, po prawej stronie/ . Brak zabezpieczenia  naraża dzieci, które codziennie 
dojeżdżają do szkół, na brodzenie w mokrym zagłębieniu w celu dostania się na ww. 
miejsce. 

4. Radny Ireneusz Balcer mówił o trasie wytyczonego objazdu na drodze powiatowej 
Więcbork - Śmiłowo- Pęperzyn – Zabartowo, na którym jest zakaz ruchu dla samochodów 
ciężarowych /nie dotyczy ruchu lokalnego/. W chwili obecnej nikt nie pilnuje tego, jaki 
sprzęt się tamtędy przemieszcza i w jakiej ilości. Radny zdziwiony był tym, że Powiat 
przyzwala na degradację nawierzchni. 
• Radny wnioskował również o utwardzenie poboczy wskazanej powyżej trasy. Po 

ostatnich opadach deszczu powstały duże wyrwy i dziury na obrzeżach asfaltu,  
co w znacznym stopniu uniemożliwia minięcie się dwóch pojazdów. 

• Interpelował też w sprawie postawienia przystanku autobusowego w kierunku 
Bydgoszczy. Z tego, co wie PKS nie jest raczej zainteresowany  budową przystanku 
ale  z wyznaczonego na ten cel miejsca korzysta wiele osób – mieszkańcy Pęperzyna 
Zabartowa, jak również Rościmina i przyjmując obecnie obwiązujące standardy 
dobrze byłoby, gdyby wiata przystankowa była po obu stronach nie tylko w jedną 
stronę. Prosił, by ta sprawę załatwiono. 

5. Radny Jan Antczak odwołując się do interpelacji zgłoszonej przez radnego Posieczek 
przypomniał, że sprawa wodociągu na terenie sołectwa Runowo Krajeńskie leży w jego 
kompetencji i kiedy została mu ona zgłoszona na zebraniu sołeckim podjął się jej 
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załatwienia. Pismo w tej sprawie skierowane zostało do Przewodniczącego RM i zadanie 
jest prawdopodobnie w realizacji.  
• Apelował także o utwardzenie dróg w Runowie Krajeńskim, które pierwotnie miały 

zostać naprawione przy okazji budowy wiatraków. Inwestycja nie jest realizowana,  
a okoliczni rolnicy zarzucają mu jako sołtysowi, że nic w tej sprawie nie czyni. Radny 
pytał zatem, czy Gmina dysponuje materiałem, który mógłby zostać wykorzystany do 
utwardzenia nawierzchni, a jeżeli tak, to koniecznym byłoby przeznaczenie chociażby 
jego części do utwardzenia wspomnianych nawierzchni.  

6. Radny Stanisław Posieczek wyjaśnił, że został poproszony o przypomnienie problemu 
na sesji w obecności przedstawicieli ZGK. Nie było jego zamiarem wchodzenie „na 
czyjeś podwórko”. 

7.  Radna Beata Lida przychyliła się do interpelacji radnego Balcer w kwestii nawiezienia 
poboczy. Zabieg pozbierania nadmiaru ziemi z poboczy przeprowadzony został już na 
odcinku drogi w Zabartowie w kierunku Więcborka, a to przełoży się na pewno na lepszy 
odpływ wody opadowej z nawierzchni. 
• Ponowiła również interpelację, która dotyczyła uzupełnienia braków w asfalcie przy 

kościele w Pęperzynie. Niedawno była tam, co prawda, kładziona nowa nawierzchnia 
ale wykonano ją na bruku i prawdopodobnie była ona za słaba lub za cienka, bo bruk 
ponownie jest widoczny. Radna uważała, że pomimo tego, że radny Tomasz Fifielski 
na każdej sesji Powiatu monituje w sprawie  dróg, Gmina również winna wystosować 
odpowiednie pismo w tym temacie. 

• W kolejnej interpelacji radna wnioskowała, by Gminna Komisja Przeciwdziałania 
Alkoholizmowi w zakres swojego działania ujęła również zagadnienie dotyczące  
środków odurzających. Z jej doświadczenia wynika, że jest to poważny problem i nie 
dotyczy tylko dużych aglomeracji ale w coraz większym stopniu małych środowisk 
lokalnych. Dzieci na terenie gminy Więcbork nie są bezpieczne jeżeli chodzi o łatwy 
dostęp do narkotyków.  

• Ostatnia interpelacja radnej dotyczyła rzeki Rokitka, która nagminnie wylewa ze 
swego koryta zalewając okoliczne łąki powodując ogromny problem i poważne straty 
dla rolników. Rzeka ta długo nie była oczyszczana, a nadto dodatkowym dylematem 
są przebywające tam bobry. Radna poprosiła, by Burmistrz Więcborka interweniował 
w przedmiotowej sprawie. 

8. Radny Waldemar Kuszewski złożył trzy interpelacje / w tym trzy również w formie 
pisemnej/ 
- pierwsza dotyczyła zwrócenia się Gminy do Zarządu dróg Wojewódzkich z pytaniem 
odnośnie możliwości usytuowania lustra drogowego przy wyjeździe z ulicy Ogrodowej  
w Więcborku. Widoczność dla kierowców jadących w kierunku ul. Jana Pawła II  
w powyższym miejscu jest praktycznie zerowa i samochód musi wyjechać poza obrys 
budynku, żeby dokładnie sprawdzić sytuację na drodze. Zdaniem radnego postawienie  
w tym miejscu lustra w znacznym stopniu usprawniłoby ruch drogowy na tym odcinku. 
- w drugiej radny prosił o udzielenie informacji, czy od miesiąca czerwca br. coś 
zmieniło się w sprawie związanej z budową chodnika przy ul. Wyzwolenia  
w Więcborku od mostu do Cmentarza Komunalnego i kiedy przewidziana jest realizacja 
ww. inwestycji. 
- trzecia nawiązywała do odpowiedzi jaką radny uzyskał w sprawie przyłączy 
wodociągowych z dnia 20.02.2013r., gdzie podano że zostanie wybudowanych dwanaście 
takich przyłączy na ulicy Lipowej w Więcborku. Do dnia dzisiejszego wykonano 
zaledwie dwie tego typu instalacje, zatem w imieniu mieszkańców ww. ulicy pytał, kiedy 
zostaną wykonane pozostałe przyłącza /dziesięć/, a tym samym, czy zakład Gospodarki 
Komunalnej w Więcborku wywiąże się z planowanej inwestycji w 2013 roku. 
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- czwarta poruszała kwestie własnościowe budynku przy ul. Kościuszki w Więcborku 
rozstrzygnięte już prawomocnym wyrokiem sądu. Zgodnie z orzeczeniem Gmina 
Więcbork ww. sprawę przegrała i najpóźniej w styczniu 2014 roku musi oddać  
w użytkowanie piętro budynku stronie, która takie roszczenie wniosła. W związku  
z powyższym radny wniósł o informację w jaki sposób Pan Burmistrz zamierza rozwiązać 
problem osób zamieszkujących mieszkania chronione oraz, jakie są plany związane z ww. 
budynkiem. 
- piąta stanowiła wniosek do przyszłorocznego budżetu Gminy Więcbork o ujecie w nim 
pozycji – zadania budowy kanalizacji umożliwiającej podłączenie części budynków przy 
ulicy Hallera /nr 42 lub 44/ i części budynków przy ulicy Złotowskiej – numery parzyste 
po prawej stronie, do kanalizacji znajdującej się przy ulicy Kościuszki. Temat ten był już 
swego czasu poruszany ale do dnia dzisiejszego nic nie zostało w tym kierunku zrobione, 
natomiast realizacja powyższego umożliwiłaby, przy stosunkowo niewielkim nakładzie, 
rozwiązanie problemu wywozu nieczystości płynnych ze wskazanych posesji 
zlokalizowanych na terenie miasta. 
- szósta, to kolejny wniosek do budżetu Gminy Więcbork na rok 2014 rok zawierający 
prośbę o umieszczenie w planie finansowym inwestycji polegającej na wymianie 
kanalizacji sanitarnej i deszczowej na Osiedlu BoWiD w Więcborku pomiędzy blokami 
Nr 1 i Nr 6. Kanalizacja o której mowa zbudowana jest z kręgów betonowych i w wielu 
miejscach jest ona pozarywana i poprzerastana korzeniami drzew. Taki stan powoduje 
wymywanie gruntu oraz bardzo częste awarie instalacji, które niejednokrotnie 
powodowały zalewanie piwnic  w niektórych blokach. Podczas usuwania ostatniej  
z takich awarii obecny był również Dyrektor ZGK p. Adam Kubiak, który potwierdził, że 
jedynym sensownym rozwiązaniem jest w tym przypadku wymiana starej kanalizacji na 
nową.  

9. Radny Mariusz Wobszal chciał wiedzieć, jak daleko posunięte są prace związane  
z budową chodnika w Wituni, i jakie są w tej sprawie uzgodnienia. 
10. Radny Stanisław Piłka zwrócił uwagę na pozarywane przepusty na drodze powiatowej 
Borzyszkowo – Czarmuń. Prosił, by Gmina zgłosiła ten fakt i konieczność dokonania napraw 
do Zarządu Dróg Powiatowych oraz by zadanie to ujęte zostało w przyszłorocznym budżecie 
ZDP. 
 
Ad. 8 Informację o wynikach uzyskanych na egzaminach końcowych przeprowadzonych  
w szkołach podstawowych i gimnazjach na terenie gminy Więcbork przedstawiła Dyrektor 
Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM/ 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję dziękując Dyrektor za przeprowadzoną wnikliwie 
analizę. Odczytuje z nich, że w porównaniu do powiatu i województwa, czy kraju gmina 
Więcbork nie wypada źle. Trudno jest natomiast określić jednoznacznie, która ze szkół 
wypada w tym zestawieniu najlepiej, gdyż każda z nich w czymś wypadła lepiej, w czym 
innym nieco słabiej. Nie to jest jednak najważniejsze, ponieważ kluczowa sprawą wydaje się 
być to, że nauczyciele pracują i starają się by poziom wiedzy uczniów odzwierciedlony na 
egzaminach był jak najwyższy. 
 
Radny Mariusz Wobszal zapytał, czy w gminie Więcbork są tacy uczniowie którzy nie 
ukończyli gimnazjum. Radnemu chodziło o tych uczniów, którzy powtarzali klasy i ukończyli 
już osiemnasty rok życia. 
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Dyrektor BOOS odpowiedziała, że z takim przypadkiem mamy do czynienia w więcborskim 
Gimnazjum, gdzie Dyrektor w porozumieniu z Rada Pedagogiczną podjęła decyzję  
o umożliwieniu uczniowi zakończenia nauki w szkole pomimo osiągnięcia przez niego 
pełnoletniości. Chodziło tu o szczególna okoliczność, a mianowicie ucznia z dużymi 
problemami, który jednak bardzo ładnie pracował i trudno było, by mu odmówić. Oczywiście 
można byłoby rozważać, czy uczeń nie kwalifikowałby się bardziej do placówki innego typu 
ale sądzi, ze dobra wola i postawa ucznia przesadziły o rozstrzygnięciu. Podobna sytuacja 
dotyczyć będzie br. roku szkolnego tzn. w roku 2014 pełnoletniość osiągnie jeden z uczniów 
Gimnazjum w Pęperzynie i jeden w Sypniewie. Poza tym Dyrektor dodała, ze z końcem 
sierpnia przeprowadzone zostały egzaminy poprawkowe – komisyjne, ale co do wyniku 
musiałaby zasięgnąć dokładniejszej informacji.  
 
Radny Andrzej Wenda zauważył, że jeżeli chodzi o testy gimnazjalne najgorzej wyniki 
wypadają z przedmiotu matematyka i język obcy. Chciał wiedzieć, czy taka tendencja jest 
corocznie, czy też każdy rok ma swój „gorszy wynik”. 
 
Dyrektor BOOS przyznała, że nie analizując wyniki nie odwoływała się do lat poprzednich  
i tego, jak wypadały one wówczas w poszczególnych blokach. Tak, jak wspomniała wcześniej 
efekt wynika często z konstrukcji podanych pytań, zakresu zadań i oczywiście od grupy 
badanych. W omawianej informacji skupiła się bardziej na tegorocznych wynikach  
i odniesieniu ich do innych grup podlegających badaniu. Generalnie jednak uważa, że kwestia 
matematyki jest problemem ogólnie, co pokazuje stosunkowo niski pułap we wszystkich 
poziomach tj. gminnym, szkolnym, powiatowych, wojewódzkim, czy krajowym. Matematyka 
wypada słabiej zawsze. Jeżeli chodzi o język obcy, to bardzo ładnie wypadł poziom 
rozszerzony z języka niemieckiego, słabiej na poziomie podstawowym. Poziom rozszerzony 
nie jest uwzględniany przy ubieganiu się o miejsce w szkole średniej, natomiast jest to grupa, 
która jest na tym poziomie bardziej zawansowana i tak naprawdę do tego poziomu podchodzi 
grupa, która już ma orientacje w tym języku. W ogóle do język niemiecki, który jest mniej 
rozpowszechniony na terenie naszej gminy ma to szczególne zastosowanie. Należy tez 
zaznaczyć, że populacja uczniów, którzy zdają egzamin z języka angielskiego jest znacznie 
większa, zatem sądzi, że też grupa determinuje taki nie inny wynik.  
 
Radny Ireneusz Balcer stwierdził, że przysłuchując się informacji odniósł wrażenie, że 
popada się „hura optymizm” porównując się do średniaków i przyjmując, że wszystko jest  
w porządku. Jego zdaniem należałoby dążyć ku temu, by uczniowie z terenu gminy 
wychodziły poza tą średnią i przeciętną, bo oni są przyszłością tego terenu. Radny odniósł się 
również do umieszczonej w analizie, a bliskiej mu osobiście Placówki w Pęperzynie, która 
zawsze plasuje się w zestawieniach nisko. Sugerował w związku z tym aby baczniej się  temu 
przyjrzeć i poczynić kroki w kierunku aby taka sytuacja się nie powtarzała.  
 
Dyrektor BOOS była zdania, że każdemu kto pracuje i ma styczność z dziećmi zależy na 
tym, aby osiągnąć jak najlepszy wynik. Daleka jest od tego, by popadać w „hura optymizm”, 
a jedynie pozwoliła sobie zwrócić uwagę, że placówki oświatowe Gminy Więcbork, nie 
odbiegają od pewnego modelu i trendu niepokojąco. Alarmujące byłoby dla niej, gdyby np. 
wyniki z przedmiotów humanistycznych wypadały na poziomie 50% - 60% na każdym  
z poziomów / powiat, województwo, kraj/, a w gminie Więcbork byłoby to 30%. Każdy kto 
pracuje z dziećmi, a przede wszystkim dyrektorzy wiedzą, jak z tym postępować, a jest to 
przede wszystkim pewien proces. Z dziećmi pracuje się w poszczególnych etapach 
edukacyjnych i to jest ten właśnie proces.  Dyrektor prosiła również, by mieć na względzie 
fakt, ze podawane dane są zawsze wartościami uśrednionymi. Podawała również wyniki 
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najwyższe, a te, co warto podkreślić, są wynikami bardzo ładnymi. W grupie zdających 
znajdują się uczniowie, którzy osiągnęli bardzo wysokie wyniki ale z uwagi na wielkość 
grupy ogółem wypadło to tak, jak wypadło. 
 
Ad. 9 Informację dotyczącą uporządkowania prowadzonych inwestycji  
w ostatnich ośmiu latach , a dotyczących rozprowadzania sieci wodociągowych na terenie 
gminy Więcbork przestawił Kierownik Referatu UM p. Michał B ąk oraz Kierownik  
ds. Inwestycji i Zasobów Komunalnych Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Piotr 
Węgrzyn.  
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 2 i Nr 3 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze 
RM/ 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję i zabierając w niej głos jako pierwszy podał, że trzy 
lata wcześniej zorganizował w swoim biurze spotkanie, w którym uczestniczył Burmistrz 
Więcborka, Zastępca Burmistrza Więcborka, Skarbnik Gminy, Kierownik Referatu Inwestycji 
/…/ UM p. Michał Bąk, Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Adam Kubiak oraz 
Kierownik w ZGK p. Piotr Węgrzyn. Był to rok 2010 tj. rok po zakończeniu rozprowadzania 
sieci wodociągowej. Wówczas to zwrócił się o to, by rozpoczęto działania porządkujące 
działkę wodociągów. Według niego uporządkowanie to winno polegać na: wykonaniu danego 
zadania, przeprowadzeniu rozruchu, przeprowadzenie odbioru, przekazanie instalacji zgodnie 
z protokołem zdawczo-odbiorczym na stan Zakładu Gospodarki Komunalnej  
i opodatkowanie instalacji. Złożyło się tak, że minął rok, drugi i trzeci i w tej chwili 
otrzymuje informację, która w ogóle nie koresponduje z tematem. W przypadku inwestycji 
prowadzonych z udziałem środków unijnych inwestor otrzymuje środki ale musi dokonać 
pełnego rozliczenia wykonywanego zadania i tak było na pewno w przypadku modernizacji 
stacji uzdatniania wody. Inwestycje kanalizacyjne wykonywane były ze środków budżetu 
Gminy ale mechanizm końcowy winien być taki sam tj. procedura rozliczenia, o której 
wspomniał powyżej. W jego ocenie przedłożona informacja mogłaby zostać przyjęta pod 
warunkiem, że byłby to pierwszy kwietnia, bo wówczas mógłby potraktować ja w kategoriach 
żartu ale jest rzeczywistość i data 27 września i poczuwa się do tego, by kwestię 
skomentować. Złożona radnym informacja obejmuje okres dwóch lat, a winna dotyczyć 
ośmiu lat / informacja uzupełniająca, jaka trafiła od p. Węgrzyn nawet do niego nie dotarła/. 
Jeżeli chodzi o ilość wskazanych kilometrów wykonanej sieci, to z danych które uzyskał  
i przekazał radnym wynika, że sieci nowo wybudowanej od roku 2006 jest 147km / dane 
pochodzą z ZGK/, a starej sieci do roku 2005 jest 86km. Kierownik Referatu UM 
ustosunkował się do ok. 40km. W latach, o których mowa Gmina wydała na inwestycje 
wodociągowe 4.602.000,00 zł, a Kierownik Referatu UM mówi o kwocie ok. 1.000.000,00 zł 
– 1.900.000,00 zł. Według niego w szczegółach wygląda to następująco: rok. 2006 – 
702.000,00 zł, 2007 – 898.000,00 zł, 2008 – 1.419.000,00 zł, 2009 – 1.515.000,00 zł. Gdyby 
wszystkie z prowadzonych inwestycji rozliczane były w danym roku po ich zakończeniu  
i przekazane formalnie na Zakład Gospodarki Komunalnej, winny zostać opodatkowane. 
Gdyby taki system porządkowania przyjęto, to w roku 2007 ZGK powinno mieć naliczone 
15.000,00 zł podatku, w 2008r. – 33.000,00 zł., w 2009r. – 62.000,00 zł, 2010r. – 92.000,00 
zł., w 2011r. – 92.000,00 zł, w 2012r. – 92.000,00 zł i 2013r. – 92.000,00 zł, co w sumie 
dałoby kwotę 477.000,00 zł. Tak się nie stało, więc należy przyjąć, że budżet Gminy niejako 
„zgubił” ww. kwotę. To, że Zakład Gospodarki Komunalnej jest jednoosobowa Spółką 
Gminy nie zwalnia go od rozliczania. Poza tym w przedmiotowym czasie Zakład nie 
odprowadzał amortyzacji – podatek 2%, amortyzacja 4%. Skoro tak, to jeżeli nienaliczony 
podatek wynosi 477.000,00 zł, amortyzacja wyniosłaby 950.000,00 zł. Amortyzacja powinna 
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przeciwdziałać dekapitalizacji urządzeń wodociągowych, wymianie sieci azbestowych, czy 
służyć drobniejszym inwestycjom np. uzupełnianiu brakujących niewielkich odcinków sieci 
wodociągowej i gdyby była ona odpisywana mogłaby by w ten sposób być wydatkowana. 
Skoro Zakład nie odpisuje amortyzacji, a Gmina nie nalicza należnego podatku bilans Spółki 
zamykający rok wygląda nieźle ale na pewno nie wiarygodnie. W takim układzie można 
mówić o nie traktowaniu wszystkich podmiotów, w tym przeciętnego „kowalskiego”,   
jednakowo. Zawartość przedstawionej informacji świadczy o tym, że Rada została 
zlekceważona. Należy jednak pamiętać, że w ślad za sprawą idą poważne pieniądze, które 
Gmina wydatkowała z budżetu. Inną kwestią jest to, czy cała kwota ok. 4.700.000,00 zł 
została wydatkowana na budowę sieci wodociągowych, czy też część zostało spożytkowane 
na inne rzeczy. Pan Kujawiak uważał, że Kierownik Referatu UM wykazał się dużym 
sprytem, bo jeżeli Burmistrz Więcborka zrobił pierwszy krok w kierunku porządkowania 
spraw dotyczących sieci wodociągowej wydając Zarządzenia o przekazaniu ich do ZGK, to z 
kolei Kierownik „zrobił krok do tyłu” ujmując w informacji sformułowanie „wodociąg w 
trakcie realizacji” tłumacząc to nie wykonanymi przyłączami wodociągowymi. Osobiście nie 
pamięta by rozprowadzanie sieci wodociągowych z wyłącznym udziałem środków z budżetu 
Gminy, było połączone z  podłączeniami – podłączenia nigdy nie wchodziły w zakres zadania 
inwestycyjnego. Jeżeli taka opcja wchodziłaby w grę przekazanie nigdy nie będzie miało 
miejsca, bo nigdy nie zdarzy się tak, że wszyscy się podłączą. Oczywistym jest, że nie będzie 
się powracać do zadania rozprowadzania sieci wodociągowej w ramach podłączeń na koszt 
budżetu Gminy. W tej chwili brak uporządkowania spraw wodociągowych godzi w przepisy 
prawa budowlanego, przepisy regulujące kwestie naliczania podatków w stosunku do 
wszystkich podmiotów gospodarczych i przeciętnego „kowalskiego” oraz rozliczania się ze 
środków publicznych tj. środków podatnika. 
 
Radny Mariusz Wobszal nawiązał do Zarządzeń Burmistrza Więcborka przekazujących do 
nieodpłatnego użytkowania przez ZGK środek trwały – wodociągi. Jego zdaniem kiedy nie 
było protokołów odbioru – odbiór nie był dokonany i nie ma wykonanej inwentaryzacji 
trudno mówić o jakimkolwiek przekazaniu, no bo co właściwie przekazano? Jego zdaniem nie 
jest to środek trwały. Pytanie, czy zgodnie z przepisami prawa budowlanego można 
przekazywać coś, co nie zostało odebrane i dopuszczone do użytkowania? Ponadto 
niezrozumiałym jest dla niego pojecie użyte w informacji, a mianowicie „inwestycja 
zainwentaryzowana i przekazana do ZGK”. Nigdzie nie doszukał się takiego pojęcia 
„zainwentaryzowana” w przeciwieństwie do pojęcia „inwentaryzacja”, którą to czynność 
wykonują geodeci i na podstawie dokonanej inwentaryzacji środka trwałego dokonywany jest 
odbiór. Zastanawiał się jak można coś co nie istnieje, bo jest w trakcie realizacji, przekazać? 
Podobnie ma się sprawa „przyłącza”, które może być zaślepione, co innego „przyłączenie”. 
Według radnego, pewne pojęcia i sformułowania zostały w informacji pomylone. 
 
Przewodniczący RM powiedział, że radni byli za tym, żeby dokumentacja zawierała 
przyłącza po to tylko, aby właściciel danej posesji nie musiał na własną rękę robić żadnej 
dokumentacji.  W tej chwili ten argument wykorzystuje się jako usprawiedliwienie, podając, 
że inwestycja może być w toku do czasu wykonania wszystkich przyłączy. Jaki natomiast 
wpływ ma Gmina, czy radni żeby zmusić kogokolwiek do przyłączenia. Skoro jednak te 
przyłącza wchodziły w skład zadania inwestycyjnego, to dlaczego ani jedno z nich nie zostało 
wykonane w tej inwestycji? 
 
Kierownik Referatu UM powiedział, że w tych latach, o których mowa, budowa sieci 
wodociągowych było tak jak p. Kujawiak mówił, z przyłączami Generalnie budowana była 
główna sieć przesyłowa na ilość, żeby potem na podstawie tego pozwolenia można było 
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wykonać przyłącza. Nie chodziło o to, że się będzie przyłączać ale same przyłącza.  
Na przykład w momencie kiedy p. „Y” będzie się chciał podłączyć do sieci wodociągowej, to 
będzie mógł to zrobić na podstawie istniejącej dokumentacji i zapłacić wykonawcy. 
Rozliczenie przedstawione radnym dotyczy tylko głównej sieci przesyłowej.  
 
Przewodniczący RM mówił, że Kierownik zastosował taktykę, która go usprawiedliwia  
w tym zakresie, że na dzień dzisiejszy inwestycje są w budowie i nigdy nie muszą być 
rozliczone.  
 
One są rozliczone Panie Przewodniczący – p. Bąk.  
 
Zakład Gospodarki Komunalnej przejmował od razu tzn. użytkował i brał za to pieniądze,  
i bierze. Nie jest to jednak formalne przekazanie i ZGK. Dostarczyłem radnym wyciąg  
z ZGK, który wykazuje, że ZGK cały czas ma to w toku budowy. Uważają zatem, że nie 
obliguje ich to do naliczenia podatku i właściwie się rozliczać. Generalnego, formalnego 
przekazania protokołem zdawczo-odbiorczym i opodatkowania tego nie ma. Pan natomiast 
znalazł usprawiedliwienie, że przyłącza nie są wykonane wobec tego inwestycja jest  
w budowie – mówił Przewodniczący RM. 
 
My wybudowaliśmy główną siec przesyłowa i to zostało zainwentaryzowane – jest to gra 
słów, chodzi o inwentaryzację powykonawczą, która została wykonana, a następnie zostało to 
przekazane Zakładowi Gospodarki Komunalnej /główną sieć przesyłową/ – p. Bąk. 
 
Czy to już upoważnia do tego, aby Zakład to przejął i płacił podatek – pytał Przewodniczący 
RM. 
 
Tak – p. Bąk. 
 
Czy jest to już środkiem trwałym? – zapytał radny Wobszal. 
 
Jest podana wartość jaką Gmina poniosła i jaką wartość Gmina przerzuciła na ZGK. Mówię  
o tej części która jest w pozwoleniu, a jest „otwarta” ze względu na to, ze dopiero „pan 
iksiński” może sobie wybudować przyłącze na podstawie tego zezwolenia, które mamy  
 – p. Bąk. 
 
Panie Kierowniku jest tylko jedna inwestycja – 0,43 km zdaje się, że w Więcborku przy  
ul. Powstańców Wielkopolskich, czy Osiedlu Piastowskim, gdzie Pan nazwał ją inwestycją 
zakończoną – Przewodniczący RM. 
 
W tej inwestycji nie ma przyłączy. Okazało się, że łatwiej jest uzyskać pozwolenie  
i budować samą nić przesyłową. Wtedy nie ma problemu, nie ma kłopotu z przyłączami. 
Dotyczy to Śmiłowa i Powstańców Wielkopolskich, gdzie są same sieci przesyłowe. One są 
zakończone całościowo – p. Bąk. 
 
Radny Henryk Szwochert oceniając sytuację z racji wykonywanego przez siebie zwodu 
księgowego stwierdził, że po prostu nie mieści mu się to w głowie. W informacji widnieje 
informacja o zinwentaryzowaniu inwestycji i przekazaniu do ZGK /Witunia – Zakrzewek- 
Zakrzewska Osada/, kiedy z innego dokumentu wynika, że miało to miejsce 21 sierpnia 2013 
roku. Według niego to kompletna bzdura. Na podstawie takiego stan rzeczy można podważyć 
wszystkie bilanse Spółki. Zakład ma niby na stanie instalację, korzysta z niej biorąc opłaty za 
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wodę, a realnie nie ma tego na swoim stanie. Pytał w związku z tym, gdzie jest odpis na 
amortyzację i należny podatek. O ile w przypadku podatku radni mogliby przyjąć umorzenie, 
o tyle z amortyzacji nikt Zakładu nie zwolni. Jak wyglądałyby bilanse Zakładu, gdyby liczono 
amortyzację od tych wodociągów? Uważa, że takie działanie jest celowe i ma powodować 
uzyskiwanie przez Zakład wyższych wyników finansowych. 
 
Przewodniczący RM  przekonywał, że przecież Zakład jest Spółka gminną i mógłby starać 
się o zwolnienie  ze 100.000,00 zł deklarując w zamian wykonanie wymiany np. 2km rur 
azbestowych. Dlaczego radna nie maiłaby na taką opcję przystać? Co z tego, że w tej chwili 
Zakład podaje, ze ma 170.000,00 zł zysku skoro nie zapłacił 92.000,00 zł podatku i nie 
odprowadził amortyzacji! Takie ujmowanie stanu to fikcja! Niezrozumiałym jest również to, 
że Zakład mając odpowiedni sprzęt nie szuka dodatkowych źródeł zarobku, a w Więcborku 
wykonuje takie prace Zakład z Kamienia.  
 
Radny Henryk Szwochert doprecyzował kwestie amortyzacji, która według obowiązujących 
przepisów nie jest odprowadzana, a wliczana w koszty. 
 
Przewodniczący RM chciał wiedzieć, ile kilometrów sieci wodociągowej jest na dziś 
uporządkowane, tak, by od roku 2014 ZGK miał naliczony podatek, tak jak wszystkie inne 
podmioty. Jeżeli tak się nie stanie nie widzi zasadności podwyższania podatku 
„przysłowiowemu kowalskiemu” o 3% - 4%, czy innym podmiotom na nowy rok, jeżeli  
w przypadku Spółki nie egzekwuje się rocznie 90.000,00 zł.  
 
Radny Waldemar Kuszewski zapytał z czego wynika to, że dopiero w miesiącu sierpniu 
nastąpiło lawinowe przekazywanie do ZGK. Pyta dlatego, że w projekcie zmian do budżetu 
Gminy pojawiła się konieczność zabezpieczenia dodatkowych środków na zatrudnienie, na 
okres jednego miesiąca, osoby, która jak rozumie w miesiącu sierpniu zajmowała się 
przygotowaniem procedur służących przekazaniu nieodpłatnego użytkowania sieci 
wodociągowych do ZGK. Dlaczego czynności te nie były na bieżąco i być może bez 
dodatkowych kosztów. 
 
Trzy, czy cztery lata temu Wysoka Rada naciskała bardzo mocno na to, żeby ograniczyć stan 
zatrudnienia. Wychodząc Państwu na przeciw wyzbyliśmy się wszystkich rezerw jeśli chodzi 
o pracowników. Zostały zwolnione trzy osoby, a oprócz tego w miedzy czasie, dwie 
pracownice z Referatu Inwestycji /…/ zaszły w ciążę i potrzebne były zastępstwa. Referat był 
osłabiony. Z chwilą kiedy pracownice te powróciły na stałe do pracy zajęły się prowadzeniem 
bieżących spraw, bo Urząd prowadzi nie tylko sprawy wodociągowe ale przede wszystkim 
bieżące sprawy petentów. Zatrudniliśmy na umowę zlecenie Panią Marzenę Młodzik, która 
ma przede wszystkim odpowiednie przygotowanie. Sami Państwo wiecie, jak ciężko było do 
Referatu Inwestycji /…/ zaangażować / co zawsze podkreślał Przewodniczący RM/ 
budowlańca. Jeden z nich, kiedy przyszedł i zobaczył, jakie mamy pensje po prostu nas 
wyśmiał. To była jedna osoba zainteresowana pracą w Urzędzie Miejskim w Więcborku.  
Te oszczędności teraz odbijają się czkawką. Urząd chce  wprowadzić stanowisko 
budowlańca, bo w wyniku pewnych ruchów na rynku mniejszych inwestycji, mamy oferty 
przyjścia do Urzędu pracowników z uprawnieniami budowlanymi  i chcemy ten etat wspólnie 
z Panią burmistrz umieścić  w projekcie budżetu na przyszły rok, żeby faktycznie tego typu 
rzeczy się nie powtarzały. Zakres pracy tego Referatu, to są sprawy bieżące ale też zakres 
inwestycyjny powodował, że nie zawsze był czas i możliwości stricte fizyczne do zajęcia się 
tą sprawą. Tyle mam w tym temacie do powiedzenia – mówił Burmistrz Wi ęcborka. 
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Przewodniczący RM dociekał na czyim stanie w tej chwili są sieci wodociągowe. 
Przypuszcza, ze nie na stanie Zakładu. Budżet Gminy wydawał na nie pieniądze, więc sądzi, 
że one powinny być na stanie Urzędu Miejskiego. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork ustosunkowując się do powyższego  uznała, że w pierwszej 
kolejności należałoby rozdzielić ewidencję Urzędu Miejskiego od ewidencji Zakładu. Jeżeli 
chodzi o stan ewidencji Urzędu na chwilę obecną nie ma on księgowo w budowie żadnych 
wodociągów. To co było budowane w latach poprzednich zostało pod względem księgowym 
rozliczone i przyjęte do użytkowania. Obecnie wartościowo wodociągi opiewają na kwotę ok. 
4.000.000,00 zł /szacunkowa kwota/. Natomiast wydruki, którymi miedzy innymi posługuje 
się Przewodniczący RM są to wydrukami ewidencji księgowej ZGK, czyli zupełnie 
odrębnego systemu ewidencjonowania, a tam rzeczywiście widnieje pewna kwota środków 
trwałych w budowie ale są to rzeczy na które Urząd nie ma większego wpływu. Budowę musi 
zakończyć, rozliczyć i przyjąć do użytkowania ZGK. 
 
Tak ale na dzień dzisiejszy płaciliśmy za coś, a nie wiedzieliśmy za co i w dalszym ciągu tego 
nie wiemy. Wydaliśmy pieniądze 4.602.000,00 zł i później 940.000,00 zł tj. razem 
5.500.000,00 zł i jedynie odnośnie stacji uzdatniania wody mamy jasność. Odnośnie sieci 
wodociągowych nie wiemy – Przewodniczący RM.  
 
Radny Kuszewski ponownie zabierając głos podziękował za udzielona odpowiedź 
zaznaczając jednocześnie, że radni domagali się racjonalizacji zatrudnienia, a żaden z trzech 
etatów, o które je zmniejszono w owym czasie, nie dotyczył Referatu Inwestycji /…/. 
 
Radny Jan Antczak uznał, że dobrze, iż Przewodniczący RM wyszedł z przedmiotowym 
tematem, bo lepiej późno niż wcale. Wrócił się również do Kierownika Referatu UM p. Bąk, 
czy jest w stanie do końca roku wszystkie sprawy dotyczące sieci wodociągowych 
uporządkować, tak aby w przyszłym roku można było powiedzieć, że wszystko jest 
przekazane zgodnie z prawem i do tematu nie trzeba będzie powracać. Jest już radnym trzeci 
rok i widocznie na te rzeczy się godził, czuje się więc współwinnym zaistniałej sytuacji. 
Prosił Burmistrza Więcborka, aby dopilnował tych spraw do końca br. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że omawiany temat na pewno powinien trafić i być 
rozpatrywany na posiedzeniach Komisji RM. Samo zagadnienie nie jest czymś w rodzaju 
„królika wyciągniętego z kapelusza”, bo jak wspomniał kwestie te zasygnalizował trzy lata 
wcześniej na spotkaniu, o którym mowa była powyżej. Gdyby wówczas potraktowano temat 
poważnie dziś okoliczności byłyby zgoła inne. Poza tym jeżeli w grudniu roku poprzedniego 
zatwierdzano plan pracy rady, a nim widniał omawiany punkt, to tylko po to, by ludziom 
odpowiedzialnym za tą konkretną działkę przypomnieć w odpowiednim czasie o sprawie. 
Dziś musi natomiast powiedzieć „nie chcę ale muszę” tj. musiał to zrobić, bo te sprawy winny 
zostać uporządkowane. Ponieważ nie poskutkowały wszelkie inne zabiegi, a prowadzone  
w przedmiocie rozmowy traktowane były na zasadzie „mów do mnie jeszcze”, ostatecznie 
temat wypłynął na sesji. 
 
Kierownik Referatu UM podał, że w miesiącu sierpniu główne sieci  przesyłowe zostały 
przekazane na ZGK pozostaje jedynie kwestia przyłączy. Będzie musiał zrobić tak, żeby  
z tego pozwolenia zniknęły – wykreślić je i zakończyć. Potem będą one robione 
indywidualnie.  
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Oczywiście, że Pan będzie musiał, bo Pan za to bierze pieniądze i powinien był Pan zrobić to 
już trzy lata temu, i to nie jest łaska!- Przewodniczący RM. 
 
Panie Przewodniczący, jeżeli będą zainteresowani przyłączeniem się, a dokumentacja jest już 
wyrysowana i uzgodniona z instytucjami – p. Bąk. 
 
Przyłącza były zaprojektowane wraz z siecią, żeby właściciel danej posesji nie musiał już 
tego robić. Nigdy w ramach naszej inwestycji, która była prowadzona systemem 
gospodarczym nie było mowy o żadnych przyłączach. Teraz Pan pisze – „tyle wykonaliśmy,  
a do wykonania jest jeszcze tyle” – Przewodniczący RM. 
 
To nie chodzi o to, że ZGK ma wykonywać przyłącza. W ogóle w pozwoleniu widnieją 
jeszcze przyłącza i tyle należy wykonać. Jeżeli zamknę całkowicie dane zdanie, to te 
przyłącza każdy indywidualnie będzie musiał na własną rękę wykonywać , bo zostaną one 
niejako wykreślone z dokumentacji – p. Bąk. 
 
Przewodniczący RM zauważył, że nie ma możliwości zmuszenia właściciela danej posesji 
do przyłączenia się do sieci. Zatem, czy przez ten fakt inwestycja nigdy nie ma zostać 
rozliczona? Mówiliśmy zawsze, że robimy sieć – Przewodniczący RM. 
 
A przyłącza indywidualnie ale na podstawie zezwolenia z dokumentacji – p. Bąk. 
 
Radny Szymon Grabinski stwierdził, że dyskusję zaczynają dominować zbędne emocje, 
wiec zaproponował, by jej dalsza część była kontynuowana na posiedzeniu Komisji /…/ 
Infrastruktury UM.  
 
Radny Ireneusz Balcer uważał, że chyba wszyscy są za uporządkowaniem spraw 
wodociągowych ale nie wierzy w to, że podatek z ZGK do Gminy wpłynie. Jego zdaniem 
możliwy scenariusz jest taki, że ZGK wystąpi o zwolnienie z podatku, a jeżeli Rada nie 
wyrazi zgody, nastąpi podwyżka stawek wody.  
 
Ja bym się z tym nie zgodził. Nie możemy się wiecznie szantażować podwyżkami taryf,  
bo u nas taryfy i tak nie są niskie. Przecież Zakład może podwyższyć do 10,00 zł za wodę ale 
pamiętajcie o tym, że w 2002 roku sprzedawaliśmy 355 tys., a teraz wprowadziliśmy 147km 
nowej sieci i sprzedajemy 345ts. – „sukces dziesięciu lat!”. Straszyć nas podwyżkami? – 
trzeba zastanowić się, czy Zakład radzi sobie z problemami. Dlaczego Kamień szuka pracy. 
Kto z nas by się zgodził, żeby dwie koparki stały i nie były wykorzystane i nie przynosiły 
pieniędzy  – Przewodniczący RM. 
 
Radny Szwochert powiedział, że sprowokował go do zabrania głosu p. Balcer i kierując się 
do radnego mówił, że jeżeli Gmina będzie prywatną instytucją, to można sobie nie obliczać, 
nie przeliczać, nie umarzać i powiedzieć „macie niższą cenę za wodę”. Gmina jest niestety 
jednostką sektora finansów publicznych i tu wszystkie pieniądze są publiczne. Zatem, czy 
nam się to podoba, czy nie wszystko musi być zinwentaryzowane, przychodowane, naliczane  
i odprowadzane, nawet jeżeli będzie to kosztem wody, choć według niego niekoniecznie.  
 
Radny Wobszal wskazał, że każdy zakład, jaki istnieje, ZGK jest Spółka Prawa 
Handlowego, obowiązuje rynek. Wszystkie zakłady utrzymują ceny bo się nie zmieszczą  
i nikt na rynku nie będzie od nich kupował. Robią swoje cięcia i sami oszczędzają. Tu z kolei 
przyjmuje się, że jak podwyższamy podatki, podwyższamy cenę wody. Nie tędy jednak 
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droga, wpierw trzeba u siebie poszukać oszczędności. Dzieje się to różnym kosztem ale od 
tego jest dyrektor – Prezes Spółki ZGK, żeby pomyślał, jak to zrobić. Nie problemem jest 
podatek wrzucić w cenę wody, chodzi jednak by zrobić to inaczej. Właścicielem Spółki jest 
Gmina, która powinna na niej wymóc, żeby ta działała na prawie rynkowym. Nie chodzi o to, 
by obciążać społeczeństwo, bo tak to wygląda, a „żyć jak się żyje” . Wszyscy oszczędzają  
i ZGK też powinien oszczędzać na wydatkach / wydatkami są koszty, a koszty są różne/. 
Jeżeli zaś chodzi o zwolnienia z podatków, to podmioty powinny być traktowane równo, 
wobec powyższego o zwolnienia może się ubiegać tak samo „WIZAMOR”, czy „Gabi –Bis”.  
 
Radny Jan Antczak  nawiązał do jednej z wypowiedzi p. Kujawiaka, w której mówił on  
o ZGK Kamień, która wykonuje prace przy Szpitalu Powiatowym w Więcborku. Przyznał, że 
w tym przypadku miał on rację, bo rzeczywiście wstyd, żeby firma z zewnątrz zgarnęła 
więcborskiej Spółce „sprzed nosa” pracę. Czy Zakład, który ma dwóch kierowników nie 
potrafi załatwić tak prostej sprawy? Radny podobnie, jak wcześniej radny Grabinski, 
proponował zakończyć dyskusję, wyraził tez nadzieję, ze po nowym roku radni usłyszą,  
że sprawy, który były tematem dyskusji są już pozałatwiane. 
 
Przewodniczący RM zakończył dyskusję i ogłosił piętnastominutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 10 Informację z wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2013 roku 
przedłożyła Skarbnik Gminy Wi ęcbork p. Alina Kruk. 
 
 
Budżet gminy wg Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku nr XXVI/237/2012 z dnia 28 
grudnia 2012 r. na dzień 01.01.2013 r. po stronie dochodów wynosił: 39.784.050,06 zł., a po 
stronie wydatków: 39.036.502,11 zł. Natomiast po zmianach na dzień 30.06.2013 r. – 
dochody wyniosły: 40.974.481,38 zł., wydatki zaś wyniosły: 40.226.933,43 zł. Zaplanowana 
nadwyżka budżetu na dzień 01.01.2013 r. wynosiła: 747.547,95 zł, w analizowanym okresie 
nie uległa zmianie. Nadwyżka budżetu zostanie przeznaczona na spłatę kredytu zaciągniętego 
w roku 2014. 
Plan dochodów w 2013 r. zwiększył się o kwotę 1.190.431,32 zł.  
Plan wydatków w 2013 r. zwiększył się o kwotę 1.190.431,32 zł., 
Na dzień 30.06.2013 r. budżet gminy zamknął się nadwyżką w wysokości  1.856.566,83 zł.  
Budżet w I półroczu 2013 r. zmieniany był  sześcioma uchwałami Rady Miejskiej  
w Więcborku i siedmioma Zarządzeniami Burmistrza Więcborka. 
 
Dochody majątkowe wykonano w wysokości 709.478,49 zł. Niski procent wykonania 
dochodów majątkowych spowodowany jest tym, iż większość tych dochodów realizowana 
jest po całkowitym rozliczeniu inwestycji. Uzyskane dochody majątkowe stanowią 3,52 % 
dochodów ogółem. 
Dochody bieżące wykonano w wysokości 19.429.720,49 zł. 
 
Wykonane wydatki majątkowe stanowią 2,73 % wydatków ogólnych. Realizacja 

zaplanowanych inwestycji trwa bądź rozpocznie się w II półroczu br. Natomiast 
zrealizowane wydatki bieżące uzależnione są od pozyskanych dochodów bieżących. 

Zrealizowane wydatki na zadania zlecone nie przekraczają kwoty otrzymanych dotacji na te 
zadania. Ich wykonanie następowało zgodnie z założonym planem. 
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Realizacja wydatków dotyczących zadań realizowanych w I półroczu 2013 r. przez gminę na 
podstawie porozumień z jednostkami samorządu terytorialnego - wydatki były realizowane na 
zasadach i w terminach przyjętych w podpisanych porozumieniach.  
 
Należności i zobowiązania na dzień 30.06.2013 r. - należności na dzień wskazany powyżej 
ogółem wynosiły: 7.084.383,16 zł, w tym wymagalne: 2.737.612,85 zł. 
 

Zobowiązania na dzień 30.06.2013 r. wynosiły ogółem 17.662.255,75 zł., co stanowi 43,11 
% w stosunku do planowanych dochodów.  

 
Wpływy należne budżetowi państwa w I półroczu 2013 r. realizowano następująco: 
− w rozdziale 75011 wykonano 93,00 zł. (w tym odprowadzono do budżetu państwa kwotę 

88,35 zł.) są to dochody z tytułu opłacenie wniosków za udostępnienie danych osobowych,  
− w rozdziale 85203 na plan 14.900,00 wykonano  4.640,44 zł. co stanowi  31,14 % (w tym 

odprowadzono do budżetu państwa kwotę 4.509,14 zł.) 
− w rozdziale 85212 na plan 38.600,00 wykonano 41.135,27 zł. co stanowi 106,57 % (w tym 

odprowadzono do budżetu państwa kwotę 25.265,58 zł.) 
 

• Realizacja dochodów budżetu państwa została wykonana w 100 % zgodnie z wydanymi 
decyzjami, poza funduszem alimentacyjnym. Wysokość dochodów w funduszu 
alimentacyjnego uzależniona jest od ściągania tych zobowiązań przez komornika. 

 
• W I półroczu 2013 r. nie zaciągano kredytów i pożyczek oraz nie emitowano papierów 

wartościowych na pokrycie występującego w ciągu roku budżetowego przejściowego 
deficytu budżetu. Upoważnienie wynikające z § 10 Uchwały XXVI/237/2012 Rady 
Miejskiej w Więcborku z dnia z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Więcbork na 2013 r. Burmistrz Więcborka dokonywał siedmiokrotnie zmian w 
planie wydatków bieżących zgodnie z upoważnieniem zawartym w § 10 pkt. 2 ww. 
uchwały. W I półroczu 2013 r. lokowano wolne środki na wyodrębnionych rachunkach 
bankowych. 

 
• Wykonanie dochodów z tytułu najmu i dzierżawy na poziomie 62,55% wynika z faktu 

przejęcia po zlikwidowanym AZK lokali mieszkalnych/użytkowych stanowiących 
własność Gminy i oddanie ich w zarządzanie do Zakładu Gospodarki Komunalnej  
w Więcborku. Plan finansowy obejmuje przejęte wymagalne należności z tytułu czynszu 
za lokale (według stanu na dzień 31.12.2011 r.) jak i naliczone bieżące miesięczne 
płatności (od 01.01.2012 r.). Jednak wpływ bieżących czynszów kształtował się na 
poziomie niewiele ponad 50% należnych płatności. Również wpływ zaległych czynszów 
(naliczonych do końca 2011 r.) charakteryzował się różną dynamiką. Znaczna ich część 
dotyczy najemców bez stałego źródła dochodu i korzystających z opieki społecznej. 
Zatem odzyskanie należności wymusiło podjęcie czynności windykacyjnych. Część wpłat 
zaliczono na poczet zaległych odsetek stąd wysoki % wykonania planu. 
Natomiast dochody z tytułu sprzedaży mienia wykonano ponad założony plan. 
Największym zainteresowaniem cieszyły się działki gruntowe. Wzrost dochodów z tytułu 
sprzedaży mienia pociąga za sobą dochody z tytułu zwrotu kosztów wyceny sprzedanego 
majątku.  

W dochodach różnych ujęty zostały wpływ podatku VAT-7 za XII 2011 r. i nienależnie 
pobrane wynagrodzenie z tytułu przejęcia należności po zlikwidowanym AZK. Wpływy  
z usług to zwrot kosztów ogrzewania pomieszczeń Poczty Polskiej w Runowie Kraj.  
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Jeżeli chodzi o spływ czynszów bieżących z ZGK spłynęło ponad 185.000,00 zł. Łącznie  
z tym, co zostało zaewidencjonowane do końca I półrocza, zaległość z tytułu bieżących 
czynszów wynosi ponad 237.000,00 zł, a w przypadku zaległości po przejętym AZK na 
chwilę obecną kwota ta wynosi ponad 423.000,00 zł. 

• Dział 801 / Oświata i wychowanie/Wydatki inwestycyjne realizowane były zgodnie  
z potrzebami.  
Realizację planu dochodów w dziale 801 ocenia się jako prawidłową. W części pozycji 
wymienionych powyżej wypracowano dochody powyżej założonego planu (głównie  
z najmu autobusów, pobieranych odpłatności za przedszkole, dochodów pozostałych). 
Placówki oświatowe aktywnie uczestniczą w pozyskiwaniu dodatkowych źródeł m.in. 
poprzez wynajem pomieszczeń szkolnych w okresie letnim. Natomiast w przypadku 
dochodów majątkowych zewnętrznych współfinansujących działalność inwestycyjną  
w tym dziale, niewykonanie wydatków wiąże się głównie z faktem rozliczenia płatności 
końcowych w II półroczu roku 2013.  
 

Sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2013 roku oraz  
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o Sprawozdaniu stanowią załączniki Nr 4  
i Nr 5 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM/ 
 
W tej części obrad pytań i uwag ze strony radnych nie było. 
 
Przed przystąpieniem do dalszej realizacji porządku obrad Przewodniczący RM wniósł  
o dokonanie zmiany w porządku obrad tj. przełożenie jako punktu 11 i 12 przyjęcia uchwał 
dotyczących  gminnych finansów tj.  uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Więcbork na lata 2013 – 2015 oraz uchwały w sprawie zmian budżecie 
Gminy Więcbork na 2013 rok. Następnie poprosił o przegłosowanie propozycji 
 

Zmianę przyj ęto jednogłośnie 
 
Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork na lata 2013 – 2015 omówiła Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
Wywołanie projektu zmian WPF wynika ze zmian wprowadzonych w budżecie Gminy oraz  
z bieżącej działalności UM. W porównaniu do ostatnio dokonanej zmiany, zmianie uległ plan 
dochodów i wydatków. W porównaniu z projektem, jaki był przedmiotem obrad Komisji 
Budżetu /…/, projekt przedłożony radnym na sesji został poprawiony, a poprawka ta 
dotyczyła pozycji wydatków majątkowych udzielanych w formie dotacji. Zwiększeniu uległa 
wysokość dotacji udzielanej dla Urzędu Miejskiego w Sępólnie Krajeńskim w związku  
z realizacja inwestycji na Plaży Miejskiej o kwotę 1.984,00 zł. Inne zmiany dotyczyły roku 
2012 i 2013 w związku z podpisanymi umowami o udzielenie pomocy dla Gminy Więcbork 
na realizację inwestycji z udziałem środków unijnych i wiązały się z korektami wynikającymi 
z wysokości ostatecznie uzyskanej pomocy wg Podpisanej umowy. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Uwag  nie wniesiono 
 
Na sali 14 radnych 
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Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na 2013 rok przedstawiła 
również Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
Zmian dokonano na podstawie: 
1. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu Nr 

WFB.I.3120.54.2013 z dnia 28 sierpnia 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu dotacji w 
rozdz. 75814 § 2030 o kwotę 23.066,00 zł. oraz § 6330 o kwotę 60.593,00 zł. z 
przeznaczeniem na zwrot części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 
2012 r. 

2. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu Nr 
WFB.I.3120.56.2013 z dnia 04 września 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu dotacji 
w rozdz. 85415 § 2030 o kwotę 57.243,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie 
zakupu podręczników dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy uczniom w 
2013 r. „Wyprawka szkolna". 

3. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu Nr 
WFB.I.3120.60.2013/26 z dnia 18 września 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu dotacji 
w rozdz. 80103 § 2030 o kwotę 30.843,00 zł i w rozdz. 80104 § 2030 o kwotę 57.960,00 
zł. z przeznaczeniem na udzielenie gminom dotacji celowej z budżetu państwa na 
realizację zadań własnych w zakresie wychowania przedszkolnego w okresie wrzesień - 
październik 2013 r. 

Ponadto: 
1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 01095 § 0750 o kwotę 841,00 zł. dokonano z tytułu 

wpływu środków finansowych za dzierżawę obwodów łowieckich. 
2. Zmian w planie dochodów w rozdziale 70005 § 0470 o kwotę 1.710,00 zł. dokonano z 

uwagi na zwiększone wpływ z tytułu użytkowania wieczystego. 
3. Zmian w planie dochodów w rozdziale 70005 § 0760 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na zwiększone wpływ z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 
przysługującego osobom fizycznym w prawo własności. 

4. Zmian w planie dochodów w rozdziale 70005 § 0920 o kwotę 500,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływ odsetek od nieterminowych wpłat. 

5. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75023 § 0690 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano z 
tytułu zwrot kosztów opłat pocztowych oraz koszty upomnień. 

6. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75023 § 0970 o kwotę 200,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu wynagrodzenia dla płatnika podatku dochodowego od osób fizycznych. 

7. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75618 § 0490 o kwotę 180.470,00 zł. dokonano na 
podstawie ostatecznego określenia wysokości  planowanych  dochodów  z tytułu  opłaty 
śmieciowej  dokonanego  na podstawie  złożonych deklaracji. 

8. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75814 § 0960 o kwotę 500,00 zł. dokonano z uwagi 
na otrzymaną darowiznę od Nadleśnictwa Runowo Kr. na dofinansowanie działalności Klubu 
Strzeleckiego LOK Więcbork. 

9. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75814 § 2030 i § 6330 o kwotę 83.659,00 zł. 
dokonano z uwagi na zwrot części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 
2012 r. 

10. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80101 § 0750 o kwotę 2.464,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu środków finansowych za wynajem pomieszczeń. 

11. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80101 § 0970 o kwotę 1.100,00 zł. dokonano z tytułu 
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wpływu środków finansowych z tytułu wpływu wynagrodzenia dla płatnika podatku 
dochodowego od osób fizycznych oraz wpływu odszkodowania od firmy ubezpieczeniowej. 

12. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80110 § 0690 o kwotę 9,00 zł. dokonano z uwagi na 
wpływ środków finansowych z tytułu wydania odpisu dokumentów. 

13. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80110 § 0750 o kwotę 660,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu środków finansowych za wynajem sali gimnastycznej. 

14. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80110 § 0970 o kwotę 6.140,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu wynagrodzenia dla płatnika podatku dochodowego od osób fizycznych oraz wpływu 
odszkodowania od firmy ubezpieczeniowej. 

15. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80113 § 0830 o kwotę 2.211,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu za wynajem autobusu. 
16. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80114 § 0970 o kwotę 10,00 zł. dokonano z tytułu 

wpływu wynagrodzenia dla płatnika podatku dochodowego od osób fizycznych. 
17. Zmian w planie dochodów w rozdz. 85219 § 0970 o kwotę 61,00 zł. dokonano z tytułu 

wpływu wynagrodzenia dla płatnika podatku dochodowego od osób fizycznych. 
18. Zmian w planie dochodów w rozdz. 92109 § 0970 o kwotę 700,00 zł. dokonano z tytułu 

wpłaty dokonanej na podstawie wyroku Sądu Rejonowego w Świeciu VII K 28/13 z dnia 8 
stycznia 2013 r. dotyczącego zwrotu przywłaszczonych środków pieniężnych. 

19. Zmian w planie dochodów w rozdz. 92695  § 0830 o kwotę 300,00 zł. dokonano z 
tytułu sprzedaży przyłącza energetycznego. 

20. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 50.000,00 zł. dokonano 
celem sfinansowania robót dodatkowych polegających na przebudowie ulicy Ogrodowej 
oraz renowacji cokołu pomnika Orła Białego w ramach 
wykonania inwestycji pn.: „Rewitalizacja miasta Więcbork ". 

21. Zmian w planie wydatków polegających na przeniesieniu z rozdz. 70005 § 4300 kwoty 
2.245,52 zł. do rozdz. 75023 § 4010, 4110, 4120 i 4440 dokonano z przeznaczeniem na 
zatrudnienie w miesiącu wrześniu pracownika do referatu budownictwa UM w Więcborku. 

22. Zmian w planie wydatków polegających na przeniesieniu z rozdz. 70005 § 4300 kwoty 
6.450,00 zł. do rozdz. 71004 § 4170 dokonano z przeznaczeniem na zatrudnienie w 
miesiącach od października do grudnia osoby w ramach umowy zlecenie celem  
wykonania prac związanych: ze zmianą Studium Uwarunkowań i kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Więcbork, aktualizacji Planu Aglomeracji dla 
Gminy Więcbork, archiwizacji dokumentacji inwestycyjnych oraz aktualizacji numeracji 
porządkowej nieruchomości na terenie Gminy Więcbork. 

23. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 70005 § 6060 o kwotę 30.000,00 zł. dokonano celem 
sfinansowania robót dodatkowych polegających na przebudowie ulicy Ogrodowej oraz renowacji 
cokołu pomnika Orła Białego w ramach wykonania inwestycji pn.: „Rewitalizacja miasta Więcbork ". 

24. Pomiędzy rozdz. 75022 § 3030 a rozdz. 92695 § 4210 dokonano zmian w planie wydatków o kwotę 
3.000,00 zł. celem zabezpieczenia środków na wydatki rzeczowe na organizację promocji sportu 
gminnego. 

25. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75023 § 6050 o kwotę 21.984,00 zł. dokonano celem 
sfinansowania robót dodatkowych polegających na przebudowie ulicy Ogrodowej oraz renowacji 
cokołu pomnika Orła Białego w ramach wykonania inwestycji pn.: „Rewitalizacja miasta Więcbork " 
oraz sfinansowania montażu tablicy informacyjnej oraz pamiątkowej   w  ramach  realizacji  
inwestycji  pn :„Rozwój  turystyki,  rekreacji  i  sportu  na terenie  Pojezierza Krajeńskiego". 

26. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75412 pomiędzy paragrafami o kwotę 2.000,00 zł. dokonano z 
uwagi na bieżące funkcjonowanie jednostek OSP na terenie Gminy Więcbork. 

27. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75702 § 8070 o kwotę 28.427,58 zł. dokonano w związku ze 
zmniejszonymi od planowanych kosztów obsługi długu. 

28. Zmiany w planie wydatków w dziale 801 podyktowane zostały bieżącym funkcjonowaniem oświaty 
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Gminy Więcbork oraz otrzymaną dotacją celową z budżetu państwa na realizację zadań własnych w 
zakresie wychowania przedszkolnego w okresie wrzesień - październik 2013 r. 

29. Zmian w planie wydatków w rozdz. 80101 § 6050 o kwotę 60.593,00 zł. dokonano celem 
sfinansowania kosztów wykonania zadania pn.: „Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Sypniewie o 
salę gimnastyczną i niezbędna infrastrukturę techniczną". 

30. W rozdziale 85154, na podstawie pisma Działu Wsparcia Rodziny DWR.032.1.2013 z dnia 
02.09.2013r., zmian dokonano  z uwagi  na konieczność  zabezpieczenia środków  na wynagrodzenia 
dla członków  Gminnej  Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

31. W rozdziale 85203 zmian dokonano na podstawie pisma Środowiskowego Domu Samopomocy 
ŚDS.032.2.5.2013 z dnia 09.09.2013r.W części dotyczącej Środowiskowego Domu Samopomocy 
dokonano przesunięcia łącznej kwoty 15.560,00 zł z § 4260 oraz § 4300 na § 4210 celem pokrycia 
bieżących kosztów działalności placówki (8.310,00 zł na materiały do zajęć - pracownie, 3.000,00 zł 
na wyposażenie pracowni i biur, 3.000,00 zł m.in. na materiały remontowe, 1.000,00 zł na środki 
czystości, 250,00 zł na sprzęt AGD). W części dotyczącej Klubu Samopomocy „DOMEK", w 
związku ze zmniejszeniem ilości wykonywanych godzin przez instruktora zatrudnionego w ramach 
umowy zlecenie, zaoszczędzone środki w wysokości 152,89 zł przeznaczone zostaną na pokrycie 
bieżących kosztów zakupu materiałów do zajęć Klubu. 

32. W rozdziale 85219, na podstawie pisma Działu Administracyjno-Organizacyjnego DAO.032.3.2013 
z dnia 10.09.2013r., zmian dokonano z uwagi na konieczność zatrudnienia w ramach umowy zlecenie 
palacza c.o. w okresie październik - grudzień 2013r. oraz pokrycia kosztów zastępstwa procesowego 
w sprawie byłego pracownika. 

33. Zmiany w planie wydatków w rozdz. 85401 podyktowane zostały bieżącym funkcjonowaniem 
oświaty Gminy Więcbork. 

34. Zmian w planie wydatków w rozdz. 85415 § 3260 o kwotę 89.943,00 zł. dokonano z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zakupu podręczników dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy 
uczniom w 2013 r. „Wyprawka szkolna" wraz z zabezpieczeniem wkładu własnego gminy 
niezbędnego do wypłaty świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym (wkład 
wyliczony na podstawie złożonego zapotrzebowania). 

35. Zmian w planie wydatków w ramach Funduszy sołeckiego dotyczącego Sołectwa Runowo Kr.  
dokonano zmian pomiędzy paragrafami o kwotę 2.000,00 zł. celem sfinansowania zakupu materiałów 
przeznaczonych na przedsięwzięcia melioracyjne, które zostaną wykonane systemem gospodarczym. 

36. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90002 o kwotę 180.470,00 zł. dokonano na podstawie 
ostatecznego określenia wysokości planowanych dochodów z tytułu opłaty śmieciowej dokonanego 
na podstawie złożonych deklaracji. 

37. Zwiększenia planowanej dotacji dla MGOK w Więcborku w rozdz. 92109 § 2480 o kwotę 19.025,00 
zł. dokonano celem zabezpieczenia środków finansowych na organizację imprez kulturalnych w 2013 
r. 

38. Zwiększenia planowanej dotacji dla Biblioteki Publicznej w Więcborku w rozdz. 92116 § 2480 o 
kwotę 8.080,58 zł. dokonano celem dofinansowania projektu pn.: „ Remont części budynku i terenu 
przylegającego do biblioteki oraz utworzenie letniej czytelni wraz z salonikiem prasowym". 

39. 39. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92695 § 4210 o kwotę 500,00 zł. dokonano w wyniku 
otrzymanej darowizny od Nadleśnictwa Runowo Kr. na dofinansowanie działalności Klubu 
Strzeleckiego LOK Więcbork. 

40. Zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych w rozdz.. 92695 § 6610 o kwotę 1.984,00  zł. 
dokonano celem sfinansowania montażu tablicy informacyjnej oraz pamiątkowej w ramach realizacji 
inwestycji pn. : „Rozwój turystyki, rekreacji i sportu na terenie Pojezierza Krajeńskiego". 

 
 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
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Pytań nie wniesiono. 
Na sali 14 radnych / chwilowo ubył radny Wobszal/ 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
Ad. 13 Prezentację  dotyczącą nowych zadań organów gminy w zakresie budowy 
komunalnych systemów gospodarowania odpadami  przedstawił Kierownik Referatu UM  
p. Tomasz Fifielski. 
 
Oprócz multimedialnej prezentacji Pan Tomasz Fifielski omówił dane dotyczące 
bieżącego funkcjonowania nowego systemu na terenie gminy Więcbork. Dane te 
przedstawiają się następująco: 
 

DANE DOTYCZĄCE NOWEGO SYSTEMU GOSPODARKI ODPADAMI  

GMINY WIĘCBORK 

Łączna ilość nieruchomości 
 

2106  

Ilość nieruchomości ze 
złożoną deklaracją 

 

 
2080 

 

Ilość nieruchomości bez 
złożonej deklaracji  

 

 
27 

 

Ilość nieruchomości 
zamieszkałych 

 

 
2040 

 

Łączna ilość osób 
zameldowanych 

 

 
13.183 

 

Łączna ilość osób według 
deklaracji 

 

 
10.423 

 

 
Ilość złożonych deklaracji 

 

 
3360 

 

Zadeklarowana ilość osób z 
selektywną zbiórką odpadów 

 

 
7921 

 
76% 

Zadeklarowana ilość osób z 
nieselektywną zbiórką 

odpadów 
 

 
2502 

 
24% 

 

Ilość wysłanych informacji o obowiązku złożenia deklaracji- 361 

Ilość wezwań- 95  
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Dochody pochodzące z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

za okres od1 lipca 2013 do 31 grudnia 2013 

Na dzień 30 września 2013 roku: 

Przypisy- 583.431,00 

Wpłaty łącznie: 248.972,50 

Zaległości na dzień 28.09.2013 – 28.476,50 

Upomnienia za lipiec, sierpień i wrzesień wysyłane będą w październiku . 

 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Henryk Szwochert powiedział, że z tego, co słyszy i obserwuje na co dzień nowy 
system jakoś działa. Być może na początku pojawił się problem z pojemnikami ale tera śmieci 
są odbierane i wszystko się unormowało. Nadto z tego, co powiedziano na ostatniej Komisji 
Budżetu i Finansów w temacie wpływów i wydatków wynika, że nie jest tak źle. Ma nadzieję, 
że nadal będzie szło to we właściwym kierunku, system będzie udoskonalany i ta pozytywna 
tendencja się utrzyma. 
 
Radny Waldemar Kuszewski podkreślił fakt, że dla niego osobiście pozytywnym aspektem 
funkcjonowania gospodarki po nowemu jest to, że wysokość opłaty, którą ustaliła Rada 
Miejska, pomimo głosów, że będzie ona niewystarczająca,  przynajmniej na razie wg 
podawanych informacji winna teoretycznie wystarczyć aby ten dział „spiąć”. Podobnie zatem, 
jak przedmówca, ma nadzieję, że sytuacja się nie zmieni. 
 
Pan Fifielski podał, że mając świadomość wpływów z tej konkretnej działki Gmina starła się 
czynić możliwe oszczędności. Miało to np. miejsce w przypadku zatrudnienia pracowników 
do obsługi, gdzie jedna z pracownic zatrudniona była w ramach stażu, druga w ramach robót 
publicznych. Poza tym ograniczano wydatki promocyjne, a sam przetarg przeszedł z najniższą 
stawką w regionie. Planując  budżet na przyszły zakładać się będzie pewne zmiany 
modyfikacyjne. W zapowiedziach jest zmiana ustawy śmieciowej, więc też trudno do końca 
przewidzieć na co Gminę będzie stać i jakie kroki poczynić. Kolejny przetarg Gmina chce 
przeprowadzić już w listopadzie, tak by mieszkańcy od pierwszego stycznia mogli bez 
przeszkód przekazywać odpady firmie, która go ewentualnie wygra.  
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję.  
 
Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości przy  
ul. Mickiewicza przez Gminę Więcbork. 
 
Przewodniczący RM poinformował, że projekt tej uchwały został negatywnie 
zaopiniowany przez Komisję Rolnictwa /…/ i na tym etapie odpadł z dalszych procedur. 
 
 
Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości przez Gminę 
Więcbork /Nr 7/5/ omówił Kierownik referatu UM p. Michał B ąk. 
 
Nieruchomość geodezyjna oznaczona numerem geodezyjnym 7.5 położona w obrębie 1 
Więcbork. Nieruchomość jest własnością osoby fizycznej p. Magdaleny Mrozińskiej. Działka 
objęta jest Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego z przeznaczeniem pod 
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drogę publiczną gminna. Z uwagi na porządkowanie terenów komunikacyjnych Gmina 
zamierza przystąpić do nabycia ww. nieruchomości. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 
Na sali 13 radnych / oprócz radnego Wobszal z sali chwilowo ubył radny Grabinski/ 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Przeciwnych    - 1 radny 

Wstrzymał się od   - 2 radnych 
 
 
Radny Waldemar Kuszewski nawiązując do informacji Przewodniczącego RM o zdjęciu 
poprzedniej uchwały z powodu negatywnej opinii Komisji przypomniał, że formalnie winno 
wyglądać to zupełnie inaczej. Do porządku obrad nikt na początku nie wniósł żadnych uwag, 
potem zapytano radnych o możliwość przesunięcia punktów i tą zmianę przegłosowano. 
Teraz okazuje się, że któryś z punktów, który widnej w porządku jest nieaktualny. Wkradł się 
pewien chaos, który nie powinien mieć miejsca i jego zdaniem wymaga uporządkowania. 
Wydaje mu się, że w tym przypadku burmistrz powinien zaproponować ściągniecie z planu 
sesji  danego punktu uzasadniając zmianę. 
 
Przewodniczący RM podał, że na posiedzeniu Komisji Rolnictwa ustalono, iż ten punkt nie 
będzie tematem obrad sesji. 
 
Wobec powyższego Burmistrz Więcborka zajmując stanowisko powiedział, że na 
posiedzeniu Komisji przedstawiono projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości przy 
ul. Mickiewicza w Więcborku. W związku z tym, że na tymże posiedzeniu projekt uzyskał 
negatywną opinię członków Komisji Prosi o zdjęcie go z porządku obrad bieżącej sesji – 
chodzi konkretnie o zdjęcie punktu 12. 
 
Przewodniczący RM zarządził przegłosowanie zmiany. 
 
Na sali 14 radnych / powrócił radny Wobszal, nieobecny radny Grabinski/ 
 

Za przyj ęciem zmiany głosowało - 12 radnych 
Przeciwnych    - 1 radny 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
Ad. 16 Analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez kierowników jednostek gminnych 
dokonała Sekretarz Gminy Więcbork p. Renata Jesionowska – Zawieja. 
 
Analiza stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM. 
Oświadczenia dostępne na stronie BIP Gminy Więcbork/ 
 
Na salę obrad powróci radny Grabinski 
 
Z sesji ubyło dwóch radnych – radna Grażyna Witczak i radny Ireneusz Balcer – 
obecnych 13 radnych 
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Ad. 17 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/ Odp. na interp. radnego Antczak/ 
� Problem samochodów przejeżdżających przez runowskie Osiedle zgłoszony został do 

Policji i z tego, co mu wiadomo ruch w rej okolicy znacznie zmalał. 

/Odp. na interp. radnego Kielich/ 
� Dół przy boisku na Osiedlu Plebanka do końca września ma zostać zasypany, a na samym 

obiekcie skoszona zostanie trawa. 
� Referat ds. Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami 

uprzejmie informuje o przebiegu sprawy związanej przejęciem ulicy Dworcowej  
w Więcborku przez Gminę Więcbork: 
1) Dnia 15 kwietnia 2013r. Urząd Miejski w Więcborku zwrócił się z pismem w sprawie 
dokonania podziału działek stanowiących własność PKP SA oznaczonych numerami 
ewidencyjnymi 175 i 286 obręb Więcbork 2 – w celu wydzielenia ulicy Dworcowej  
i przekazania jej Gminie Więcbork. W piśmie podkreślono również konieczność 
wykonania generalnego remontu drogi.  
2) W odpowiedzi na pismo 15 maja 2013r. przedstawiciel PKP skontaktował się 
telefonicznie z Kierownikiem Referatu ds. Inwestycji z prośbą o zamówienie w Starostwie 
Powiatowym i przesłanie mapy sytuacyjno-wysokościowej oraz naniesienie na niej 
planowanego podziału działek. Tutejszy Urząd tego samego dnia zamówił mapę. 
3) Po otrzymaniu mapy oraz naniesieniu planowanego podziału - 3 lipca 2013r. wysłano 
pismo do PKP SA. 
4) Dnia 8 września 2013r. PKP Oddział Gospodarowania Nieruchomościami w Gdańsku,                
wystosował pismo informujące, że akceptuje wniosek o przekazanie części działki 175  
i 286 obręb Więcbork 2 z zamiarem zorganizowania na niej drogi publicznej. Po 
dokonaniu podziału oraz spełnieniu wszystkich wymaganych procedur obowiązujących w 
PKP S.A. ww. nieruchomości zostaną przekazane na rzecz Gminy Więcbork. Koszty 
podziału, wypisów i wyrysów, aktu notarialnego poniesie Gmina. 
5) Dnia 6 września 2013r., w celu przyśpieszenia procedury, Urząd Miejski w Więcborku 
wysłał zapytanie do PKP S.A., czy Gmina Więcbork upoważniona jest do zlecenia 
podziału przedmiotowych nieruchomości. 

/Odp. na interp. radnego Posieczek/ 
� Kwestia opóźnień w wydawaniu pozwoleń, o których mówił radny nie dotyczy raczej 

Urzędu Miejskiego w Więcborku. Problem skierowany zostanie do właściwej instytucji 
powiatowej. Wstępnie w tej sprawie Burmistrz rozmawiał z Wicestarostą Powiatu.  

� Przeciski dotyczące dróg nie leżą również w kompetencji Gminy. Dotyczą one dróg 
wojewódzkich, zatem ciężko w tej sprawie Gminie zajmować stanowisko. 

� Zgłaszany po raz kolejny problem parkujących aut na ulicy Złotowskiej również po raz 
kolejny zgłoszony został Policji. 

/Odp. na interp. radego Wilczyńskiego/  
� Ulica Gdańska w Więcborku  leży w pasie drogi wojewódzkiej  nr 242, której zarządcą 

jest zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy.. Wszelkie inwestycje dotyczące budowy 
chodników itp. Przy drogach wojewódzkich realizowane są przy współpracy   
z samorządami lokalnymi w ramach „Drogowej Inicjatywy Samorządowej”. Stronami 
uczestniczącymi w DIS są Województwo  Kujawsko-Pomorskie oraz lokalne jednostki 
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samorządu terytorialnego  zwane dalej „Inicjatorem”. W imieniu Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego działa Zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy. Udział 
Inicjatora tj. Gminy Więcbork w finansowaniu inwestycji stanowić będzie, co najmniej 
60%. Na podstawie powyższego Gmina Więcbork w 2014 roku zamierza wykonać 
dokumentację techniczną ww. zadania, natomiast w 2015 roku w ramach DIS wykonać 
budowę chodnika wzdłuż ulicy Gdańskiej w Więcborku. Należy zaznaczyć, że o to samo  
i mniej więcej w tym samym terminie będzie składany wniosek na chodnik w Wituni. DIS 
przysługuje jeden na Gminę i radni będą musieli zadecydować, czy zadanie wykonane 
będzie na ul. Złotowskiej, czy przy ul. Gdańskiej. 

/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego/ 
� Wskazane przez radnego zaniżenie drogi na ulicy Tartacznej spowodowane jest 

osiadaniem drogi. Powód osiadania na dzień dzisiejszy nie jest znany, jednak trwają prace 
mające na celu ostateczne wyjaśnienie tej sprawy. 

/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Faktura wraz z wyjaśnieniami dotyczącymi wykorzystania zakupionych materiałów 

została przekazana na posiedzeniu Komisji Budżetu/…/ 
„W odpowiedzi na Pana wniosek złożony na sesji RM w Więcborku, wyjaśniam, iż kwota 
1.751,57 zł przeznaczona została na zakup farb oraz innych  art. Malarskich  
z przeznaczeniem na: 
- wygładzenie ścian oraz malowanie  zewnętrznych ścian budynku WOPR na plaży 
miejskiej  w Więcborku, 
- konserwację  i malowanie ławo-stołów na plaży miejskiej w Więcborku, 
- malowanie słupków przy wejściu na plażę, 
- malowanie barierek przy moście  przed plażą miejską, 
Montaż ławek na terenie plaży miejskiej, 
Przedłużenie odprowadzenia wody do zjeżdżalni.” 

Odpowiedzi na interpelacje z sesji bieżącej 
 
/ Odp. na interp. radnego Grabinskiego/ 
� Z punktu widzenia Gminy nie ma problemu z montażem tablicy ostrzegawczej lub znaku, 

niemniej sprawa musi zostać skonsultowana z Zarządcą Drogi – Powiatem. 

/Odp. na interp. radnego Posieczek/ 
� Kwestia budowy wodociągu w Runowie prowadzona jest od dłuższego czasu przez 

radnego Antczak. 

/Odp. na interp. radnego Wenda/ 
� Zgłaszana przez radnego sprawa zostanie przeanalizowana. Na miejscu sprawdzone 

zostaną możliwości rozwiązania problemu. Niemniej nie bardzo Gmina może cokolwiek 
wykonywać bez zgody właściciela drogi tj. ZDW. 

/Odp. na interp. radnego Balcer/ 
� Odpowiednie służby /Policja i Inspekcja Transportu Drogowego/zostały powiadomione  

o fakcie, że droga objazdu służyć może pojazdom do 3,5 tony i jedyne, co Gmina może 
zrobić to je ponowić.    

� Przychylnie odnosi się do postawienia przystanku autobusowego w kierunku do 
Bydgoszczy. Sprawa zostanie przedyskutowana i może nie w tym roku ale kolejnym 
Gmina jest w stanie z własnych środków i przy zgodzie Zarządcy pasa drogowego – 
ZDW, taki obiekt postawić. 
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/Odp. na interp radnej Lida/ 
� Ziemia z poboczy dróg gminnych spychana jest na bok w celu tworzenia tzw. kanałów 

odpływowych. W przypadku drogi powiatowej powinien się tym zając Zarządca tj. ZDP  
i o to Gmina będzie się upominać. 

� Inwestycja przy kościele w Pęperzynie może być wykonana ze środków na bieżące 
utrzymanie dróg, jeżeli będzie taka możliwość tzn. jeżeli Gmina będzie dysponowała 
odpowiednim materiałem i pogoda  będzie sprzyjająca ubytki będą uzupełnione. 

� Interpelacja radnej w sprawie poszerzenia zakresu działania Komisji zostanie skierowana 
do Gminnej Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi z prośbą o jej uwzględnienie. 

� W sprawie wylewającej rzeki Rokitka zostanie skierowane pismo do Zarządu 
Wojewódzkiego Melioracji i Urządzeń Wodnych. 

 
 
/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Odpowiedzi na interpelacje złożone przez radnego zostaną udzielone w formie pisemnej 

na kolejnej sesji  

/Odp. na interp. radnego Antczak/ 
� Przetarg na kruszywo już się odbył i Kierownik Referatu Rolnictwa /…/ sprawdzi, jakie 

są możliwości rozdysponowania go na sołectwo Runowo Krajeńskie. Newralgicznych 
punktów na terenie gminy Więcbork nie brakuje, więc wpierw należy zweryfikować ile 
jest materiału i na co wystarczy. 

/ Odp. na interp. radnego Wobszal/ 
� Gmina wystąpiła już do Wojewody o zezwolenie na inwestycje pn. „chodnik do Wituni”  

i poczynione zostaną starania żeby to zadnie ewentualnie zrealizować. Największym 
kosztem przedsięwzięcia jest wykonanie odwodnienia, które w tym przypadku jest nieco 
bardziej skomplikowane. Koszt budowy chodnika z odwodnieniem wynosi wg kalkulacji 
1.500.000,00 zł. 

/Odp. na interp. radnego Piłka/ 
� W sprawie naprawy przepustów na drodze powiatowej Gmina wystąpi z pismem do 

zarządu Dróg Powiatowych. 

 
Radny Stanisław Posieczek przypomniał zgłaszaną przez siebie interpelację dotyczącą 
budowy wodociągu w Jeleniu do posesji p. Rakowskiego i p. Urban. 
 
Radny Wilczyński pytał kiedy zaplanowane jest położenie nawierzchni asfaltowej na Placu 
Jana Pawła II. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji UM  podał, że na 99% nastąpi to w przyszłym tygodniu. 
 
Radny Jan Antczak stwierdził, że odpowiedź Burmistrza na jego interpelację dotycząca 
stanu dróg nie jest dla niego zadawalająca. Według niego Runowo jest dużą wsią i nie może 
tak być, że naprawy zostaną dokonane pod warunkiem wystarczającej ilości materiału. Prosi 
by prośbę potraktowano poważnie, bo mieszkańcy są zniecierpliwieni, naciskają i domagają 
się od niego, jako sołtysa i radnego stanowczej interwencji.   
 
Radny Waldemar Kuszewski zwrócił się do Burmistrza, by ten odniósł się do interpelacji, 
którą zgłaszał na poprzedniej sesji, dotyczącej terminu zakończenia prac rewitalizacyjnych 
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przez Firmę SKANSKA. W tej sprawie Burmistrz deklarował pisemne zwrócenie się w tej 
sprawie do Firmy Skanska, zatem prosi o podanie informacji. 
 
Burmistrz Wi ęcborka przyznał, że rzeczywiście kartki podpięły się jedna pod druga i ta 
odpowiedź została przeoczona. Niemniej samo pytanie, a właściwie odpowiedź na nie, jest 
podawana przez niego oficjalnie przynajmniej raz w tygodniu, że jest tym nieco zmęczony. 
Stąd też jego zdaniem, każdemu radnemu powinno zapaść w pamięć, że termin ten 
wyznaczony jest na 31 grudnia 2013 roku. Poza tym od Firmy Skanska przekazana została 
informacja, że na początku października nastąpi częściowy odbiór wykonanych prac,  
a w związku z tym częściowo udrożniony zostanie przejazd przez miasto oraz do końca 
października wylana biomasa bitumiczna /na początku przyszłego tygodnia/. Część prac 
według informacji kierownika budowy, wstrzymana została do zatwierdzenia zmian  
w budżecie, które obejmują wykonanie dodatkowych prac tj. prac przy pomniku oraz  prac 
koniecznych przy wjeździe na ulicę Ogrodową.  
 
Firma obiecała, że jeszcze przed mrozami nastąpi otwarcie fontanny, żeby można było zrobić 
wizualizację z zielenią obejrzeć – p. Bąk. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że niepotrzebnie krótko przed mrozami Firma wysadziła 
kwiaty, które za chwile trzeba będzie wyrzucić.  
 
Odbiór jest przewidziany na koniec roku i zadanie musi być całościowo wykonane,  
a są w nim byliny i rośliny jednoroczne. W umowie z Firmą Skanska zawarta jest formuła,  
że rok po wysianiu przewidziana jest tzw. pielęgnacja, dosadzanie itd.- mówił p. Bąk. 
 
No tak ale pelargonie, czy turki, to nie są wieloletnie rośliny – Przewodniczący RM. 
 
Jeżeli w umowie Firma ma wysadzenie kwiatów, to ktoś mógłby zarzucić, że nie zostało to 
wykonane – p. Bąk. 
 
Radny Kuszewski odnosząc się do odpowiedzi Burmistrza Więcborka, a konkretnie zarzutu, 
że radni winni wiedzieć i może nawet nie pytać, kiedy nastąpi zakończenie prac na Rynku, bo 
przecież wszyscy wiedzą, iż nastąpi to 31 grudnia 2013r. Niemniej uważa, że zarówno dla 
mieszkańców, jak i radnych najważniejsze jest udrożnienie ruchu na Placu Jana Pawła II, stąd 
też pojawiło się jego pytanie, an które udzielił Burmistrz później informacji. Prosił zatem, by 
Burmistrz na przyszłość nie negował tego typu pytań, bo gdyby tak było można było 
powiedzieć” proszę zajrzeć do budżetu, umowa jest podpisana, że do 31 grudnia i o co Pan 
pyta”. 
 
Panie Kuszewski, ja się od Pana bardzo dużo nauczyłem, dlatego poproszę żeby następnym 
razem Pan artykułował pytanie, tak jak Pan chce uzyskać odpowiedź. Pan się zapytał, kiedy 
jest planowane zakończenie inwestycji i ja Panu odpowiedziałem – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
 
Ad. 18 Wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Jan Antczak powiedział, że na jednej z posiedzeń Komisji Rolnictwa /…/ poruszył 
on sprawę fatalnie wykonanych wykończeń przy budynkach na więcborskim Rynku. Wygląda 
to naprawdę okropnie i zdziwiony jest, że taka Firma, a tak niestaranne i nieestetyczne 
wykonanie. Za takie środki powinno wymagać się większej staranności i jego zdaniem  
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w takim kształcie nie można tego odebrać. Prosił zatem, by Kierownik Referatu Inwestycji 
przyjrzał się tej sprawie. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński nawiązał do odpowiedzi Burmistrza w kwestii budowy 
chodnika na ul. Gdańskiej i możliwościach realizacji w ramach DIS. Rozumiał, że DIS 
umożliwi ą zrealizowanie jednej wspólnej inwestycji na rok, czyli tylko jedna inwestycja 
może być w danym roku zgłoszona. Przyjął zatem, ze w 2014 roku wykonany zostanie 
chodnik na ulicy Złotowskiej do Wituni, a w 2015 chodnik przy ul. Gdańskiej. 
 
Tego nie powiedziałem. Mówiłem, że dokumentacja techniczna będzie gotowa w przyszłym 
roku – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
A na ul. Złotowską dokumentacja już jest – radny Wilczyński. 
 
Na ulicę Złotowska wystąpiliśmy już do Zarządu Wojewódzkiego – tak powiedziałem – 
Burmistrz Wi ęcborka.  
 
Więc powinniśmy forsować, żeby 2014 zrobić Złotowską, a w 2015 Gdańską – radny 
Wilczyński. 
 
Będę „za” – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
W tej części obrad głos zabrała również Sołtys sołectwa Sypniewo p. Brygida Migawa, 
która mówiła o konieczności zniwelowania wysokości schodów prowadzących na I piętro  
w sypniewskiej Filii Przedszkola Gminnego. Schody te niemość, że są betonowe, to jeszcze 
zbyt wysokie - strome dla pokonujących je dzieci. Do tego są one obłożone starą wykładziną  
i chodnikami, które leżą od czasu, jak prowadziła do przedszkola swoją córkę, a było to 
trzydzieści lat temu. Dziś prowadzi do przedszkola swojego wnuka i nadal jest tak, jak było. 
Sołtys była zdania, że uwagi na bezpieczeństwo dzieci ta sprawą należy się zająć. Poza tym 
koniecznym wydaje się dokonanie wymiany starych dywanów, którymi wyłożone są sale,  
w których przebywają dzieci.  
 
Radny Waldemar Kuszewski  pytał, czy którykolwiek z wodociągów budowanych na 
przestrzeni 2006-2013 znajduje się w jakimkolwiek pasie drogowym, a jeżeli tak to do kogo 
należy droga /do jakiej JST/, i czy były płacone jakiekolwiek opłaty za zajęcie pasa 
drogowego, i kto je ponosił. Radny zaznaczył, że nie ma przygotowanego powyższego 
pytania na piśmie ale prosi o precyzyjne odniesienie się do jego treści.   
 
    
Na tym obrady zakończono. 
 
Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady  trzydziestej czwartej sesji Rady Miejskiej  
w Więcborku”, zamknął obrady. 
 
Prot. I. Mrozek 

Przewodniczący Rady Miejskiej  
                                                                                  w Więcborku 
 
                                                                    /-/      mgr inż. Józef Kujawiak 


